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C Y K L ’ 83 kam pagnen er s lu t  
I kampen om at blive kåret til å- 
rets cykelby sejrede B rønder
slev sikkert m ed G rindsted  og  
K olding på de efterfølgende  
pladser. På billedet overrækker 
D F IF ’s form and T age C arlsen  
th . det synlige bevis på værdig
heden til B rønderslevs borg
m ester P . N . Jen sen .
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Ingen ændringer 
■ sådan er reglerne

Den seneste tids skriverier i dagspressen - og 
omtale i TV-avisen om de arbejdslediges fo r
hold, når det drejer sig om reduktion i dag
penge, hvis man har en fritidsbeskæftigelse 
som instruktør eller idrætsleder m.v., har givet 
mange foreningsledere, trænere og instruktø
rer noget at spekulere på i sommervarmen.

Baggrunden fo r  den megen omtale skyldes 
en henvendelse fra DDSG&I til Arbejdsmini
steriet. A f  den fremgår det, at en idrætsleder 
f ik  175 kr. om ugen, fo r  at lede gymnastik 5 
timer om ugen. Vedkommende blev arbejds
løs, og de 175 kr. blev trukket i dagpengene. 
Den pågældende valgte derfor at arbejde gra
tis fo r  foreningen - men fagforeningen fast
holdt at pengene skulle trækkes alligevel.

Efter at have indhentet en udtalelse fra A r
bejdsdirektoratet gør Arbejdsministeriet op
mærksom på, at sådan er reglerne altså.

I  en meddelelse fra Arbejdsløshedskassernes 
Samvirke gør man i samme forbindelse op
mærksom på, at man på baggrund a f udtalel
serne i dagspressen kan få  det indtryk, at der 
er sket en stramning a f reglerne for, hvilken 
indflydelse fritidsaktiviteter skal have på dag
pengeretten.

Men det er der ikke, fremgår det a f  med- 
delselsen, der henviser til Arbejdsdirektoratets 
bekendtgørelse nr. 57 a f  1. marts 1982. A f  
den fremgår det bl.a., at udførelse a f arbejde i 
en ledighedsperiode medfører fradrag i dag
pengene - uanset om arbejdet foregår uden 
fo r  normal arbejdstid.

A f  vejledningen til bekendtgørelsen fremgår 
det bl.a., at organisations- og foreningsarbej
de, som ikke aflønnes (fritidsaktiviteter) ikke

medfører fradrag. Som fritidsaktiviteter anses 
bl.a. lederhverv i frivilligt ungdoms- og idræts- 
arbejde.

Situationen er altså den, at hvis et arbejds
løshedsmedlem ulønnet fungerer som leder 
(f.eks. som formand fo r  en bestyrelse) i en 
idrætsforening, vil en sådan aktivitet - under 
forudsætning af, at sådanne hverv ikke sæd
vanligvis udbydes som lønnet arbejde - ikke 
blive betragtet som arbejde, og derfor skal der 
ikke ske fradrag i den pågældendes dagpenge.

Er der derimod tale om et arbejdsløsheds
medlem, der lønnet fungerer som instruktør i 
en idrætsforening, vil en sådan aktivitet blive 
betragtet som arbejde, og der skal ske fra
drag i den pågældendes dagpenge. Dette gæl
der også, hvis den pågældende konkret vælger 
at frasige sig aflønningen - f.eks. i forbindelse 
med ledighed. Det afgørende er, om en sådan 
aktivitet sædvanligvis udbydes som lønnet ar
bejde.

Resultatet a f  et senere møde med repræsen
tanter fra idrætsorganisationerne og Arbejds
løshedskassernes Samvirke har bevirket, at der 
vil blive udarbejdet en speciel skrivelse til or
ganisationerne, som mere præcist tilkendegiver 
de gældende regler. Vi vil i næste nummer a f  
FIRM AIDRÆ T orientere om skrivelsens ind
hold.

Men selv om reglerne nu er som anført i 
ovenstående, så kan man da godt undre sig 
lidt over dem! Det har man åbenbart også 
gjort fra politisk side, idet sagen nu rejses i 
Folketinget a f socialdemokraten Jytte Ander
sen. -jr.
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Så skete det:

Brønderslev blev kåret som 
årets cykelby 1983

Der blev i C Y K L ’ 83 kam
pagneperioden på landsplan 
sammenlagt registreret 
241.203 cykelture m od  
211.781 sidste år. Brønders
lev tegnede sig alene på 1. 
pladsen fo r  78.194, Grind
sted på 2. pladsen med  
45.001 og Kolding på 3. 
pladsen med 19.918 
cykelture.

Spændingen er udløst i CYKL’ 83 
kampagnen i opløbet om at blive kå

ret som årets cykelby 1983. Efter at 
have været henvist til en 2. plads i 
både 1981 og 82, lykkedes det i år 
Brønderslev at besætte 1. pladsen og 
dermed blive kåret som årets cykelby 
1983.

De 4-dobbelte vindere fra Grind
sted, der indtil i år havde vundet 
samtlige arrangerede CYKL’-kam- 
pagner under DFIF, måtte i år se sig 
slået, og henvist til en flot 2. plads.

Brønderslevs sejr var ret overbevi
sende, idet man havde registreret 
78.194 cykelture mod Grindsteds 
45.001. På 3. pladsen kom Kolding 
med 19.918 ture. Men ser man på re
sultatet af deltagere ved afviklede ar

rangementer, er Grindsted klart den 
bedste by med 12.650 deltagere mod 
Brønderslevs 3.331. Men i den sam
lede landsopgørelse tæller jo også 
selvregistreringerne på deltagerkor
tet, og her er der ingen tvivl om, 
hvem der har formået at få samlet 
flest cykelture. I Brønderslev mod
tog man ca. 3.300 med godt 74.000 
cykelture, mens man i Grindsted 
»kun« formåede at indsamle ca. 
1.800 deltagerkort med omkring
32.000 cykelture.

Selv om der på landsplan kun del
tog 38 arrangører mod 42 sidste år, 
så formåede man dog alligevel at øge 
det samlede antal registrerede cykel-

y  mulm» „....„ „„i mi) ,i , , i ■ , ........................... mmmmn
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ture fra 211.781 i 1982 til 241.203 i 
1983.

Som et synligt bevis på Brønders
levs kåring til årets cykelby 1983 
overrakte DFIF’s formand, Tage 
Carlsen et flot diplom til byens borg
mester, P. N. Jensen. Senere på afte
nen overrakte borgmesteren dog di
plomet til Brønderslev Firma Sport, 
idet han mente, at det ville passe 
bedst, hvis det blev ophængt i firma
idrættens eget klubhus.

I sin lykønskningstale sagde Tage 
Carlsen bl.a., at det var dejligt i år at

Siden Brønderslev Firma Sport har taget 
cykling på programmet, har interessen for 
denne motionsgren grebet om sig i byen. 
M an kunne i år glæde sig over resultatet 
af flere års intensiv arbejde, idet Brønder
slev jo som bekendt blev kåret som årets 
cykelby 1983. Et resultat, som man be
stemt ikke er kommet sovende til. Billedet 
til venstre har været et typisk fænomen i og 
omkring Brønderslev i kampagneperioden.

Foto: Kurt Bering.

komme til Brønderslev for at kåre 
byen som årets cykelby. - Det er ikke 
fordi, at jeg har noget imod Grind
sted, der jo har løbet med sejren, 
æren og titlen de foregående 4 år, 
men det er rart at se, at der også gø
res en stor indsats andre steder i lan
det, og endda så stor, at det blev til 
en klar 1. plads, understregede Tage 
Carlsen.

I forbindelse med festlighederne 
ved kåringen af Brønderslev som 
årets cykelby 1983, mødte Handels
standsforeningen op med en gave til 
firmaidrætten. Gaven var specielt 
tænkt anvendt blandt de yngste med
lemmer, da det var en 3-hjulet lege
cykel. Turistforeningens formand 
Uffe Kjærgaard kom også med en 
glædelig nyhed, idet han oplyste, at 
han ville indstille Brønderslev Firma 
Sport som modtager af »Turistpri
sen«. Prisen uddeles til personer eller 
foreninger, der har gjort en særlig 
indsats for at gøre Brønderslev kendt 
ude i det store Danmark. Og det kan

Ved festlighederne i forbindelse med ud
nævnelsen til årets cykelby var mange af de 
trofaste cyklister mødt op for at se på,som 
ovenstående billede er et bevis på.

Foto: Kurt Bering.

man vidst med sikkerhed fastslå, at 
Brønderslev Firma Sport har gjort, 
ved at blive kåret som årets cykelby i 
DFIF’s landsomfattende cykelkam
pagne CYKL’ 83. Fra Nordjyl- 
landskredsen under DFIF modtog 
Brønderslev Firma Sport en lykønsk
ningscheck på 300 kr.

Kampagnemøde
1 bestræbelserne på at tilgodese flest 
mulige ideer og forslag til kommen
de cykelkampagner, indbyder 
DFIF’s aktivitetsudvalg til kampag
nemøde den 3. september kl. 10,00- 
16,30 på Motel Tre Roser i Kolding. 
Skriftlig tilmelding til Forbundskon
toret senest den 24. august 1983.

-jr.

FIRMAIDRÆT 5



fra CYKL’ 83 kampagnen

Placering
Point på 
startkort

Point på 
deltager

kort Total

1. Brønderslev..................... .........  3.331 74.863 78.194
2. Grindsted......................... .........  12.650 32.351 45.001
3. Kolding.......................... .........  1.382 18.536 19.918
4. Ringkøbing..................... .........  4.056 7.091 11.147
5. Bramming....................... .........  720 7.455 8.175
6. Posten ............................ .........  334 7.643 7.977
7. Odense............................ .........  442 7.232 7.674
8. Tolderne......................... .........  47 5.936 5.983
9. Lemvig............................ .........  300 5.256 5.556

10. Sæby .............................. .........  744 2.967 3.711
11. Nakskov ......................... .........  381 2.733 3.114
12. Randers.......................... .........  831 2.136 2.967
13. Esbjerg............................ .........  37 2.789 2.826
14. Varde.............................. .........  960 1.842 2.802
15. Fredericia ....................... .........  65 2.625 2.690
16. Nykøbing F...................... .........  198 2.477 2.675
17. Sønderborg..................... .........  155 2.415 2.570
18. Køge................................ ......... 2.515 2.515
19. Egvad.............................. .........  1.256 1.255 2.511
20. Ikast................................ .........  1.357 1.137 2.494
21. Svendborg....................... .........  273 2.180 2.453
22. T åstrup .......................... .........  700 1.583 2.283
23. Viborg............................ .........  296 1.680 1.976
24. Middelfart....................... .........  583 1.001 1.584
25. Holstebro ....................... .........  355 1.089 1.444
26. Kalundborg..................... .........  295 1.137 1.432
27. Vejen.............................. .........  198 1.150 1.348
28. Slagelse.......................... .........  67 1.219 1.286
29. Thisted............................ .........  57 1.109 1.166
30. Skive .............................. .........  663 414 1.077
31. Korsør............................ .........  207 849 1.056
32. Horsens.......................... .........  255 486 741
33. Morsø ............................ ......... 689 689
34. Vordingborg................... .........  93 589 682
35. Fjerritslev....................... .........  119 556 675
36. Nyborg............................ ......... 506 506
37. Næstved.......................... ......... 137 137
38. Diverse............................ ......... 168 168

Ia lt.......................................... .. 241.203

Præmie
liste

1. En uges Aktiv Ferie for hele familien, 
værdi 3.000 kr.
Gerda Brødgaard, Enghaven 28,
7260 Sdr. Omme.

2. -26. En splinterny EVERTON cykel 
fra cykelhandleren.
Karl Fosberg Nielsen, Grindsted (40 år). 
Tina Søgaard, Grindsted (16 år).
Lilly Møller Jensen, Brønderslev (52 år). 
Trine Strandfeldt, Brønderslev (6 år).
Lis Pedersen, Brønderslev (-).
Mona 0 .  Pedersen, Brønderslev (12 år). 
Karen M. Christensen, Ringk. (47 år). 
Kathe Rømer Pilgaard, Ringk. (14 år). 
Gunhild Hedegaard, Ringkøbing (36 år). 
Eva Jeppesen, Ikast (-).
Ulla Larsen, Bording (11 år).
Tove Petersen, Kolding (15 år).
Joan Frederiksen, Kolding (12 år).
Bent W. Hansen, Janderup (27 år).
Hans T. Tonnesen, Varde (-).
Kirsten 0 .  Larsen, Kalundborg (17 år). 
Mette H. Jensen, Bramming (9 år). 
Mads Vestergård, Havndal (10 år).
Pia Alfastsen, Korsør (13 år).
Aase Hansen, Næstved (33 år).
Ruth S. Pedersen, Nykøbing F. (53 år). 
Anja Vork, Holstebro (12 år).
Torben Jørgensen, Middelfart (13 år). 
Bjarne Kloster, Lemvig (35 år).
Susanne Griinnewald, Skårup (22 år).
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Tilskud til kurser på
kreds- og sammenslutningsplan

Der er foreløbig tale om en 
forsøgsordning frem  til ja 
nuar 1985. Ordningen er 
trådt i kraft m ed virkning 
fra  den 3. august.

På baggrund af en rapport, udarbej
det af en arbejdsgruppe, der har be
skæftiget sig med kurser på kreds- og 
sammenslutningsplan, har kursusud
valget haft en drøftelse med for
bundsstyrelsen om muligheden for at 
imødekomme de fremsatte ønsker.

Det har foreløbig givet til resultat, 
at forbundsstyrelsen har vedtaget, at 
der åbnes mulighed for, i en forsøgs
periode frem til 1. januar 1985, at 
kredse og sammenslutninger nu kan 
få tilskud fra forbundet til afvikling 
af kurser.

Tilskud bevilges efter følgende til
skudsnøgle, der er godkendt af for
bundsstyrelsen med virkning fra den 
3. august 1983:

Fast tilskud pr. afviklet kursus: 
500 kroner.

Fast tilskud pr. kursist pr. afviklet 
kursus: 30 kroner.

Undejvisningsmaterialer rekvire
res frit gennem forbundet (excl. bol
de, patroner etc.).

Udover dette yder forbundet ikke 
yderligere tilskud.

Ved anmodning om tilskud, skal 
det hertil beregnede skema udfyldes/ 
underskrives og tilsendes forbunds
kontoret senest 1 måned før afvik
lingen af kurset.

Inden tilskuddet kan udbetales må

foreligge endeligt kursusregnskab, 
samt deltagerliste med angivelse af 
navn, adresse, tlf.nr. og sammen
slutningsnavn. Tilskud, der evt. ydes 
fra anden side, kan fratrækkes for
bundets godtgørelse.

De nævnte tilskud ydes under flg. 
forudsætninger:

Kursernes deltagerantal skal være 
minimum 12. I enkeltstående tilfæl
de kan denne regel fraviges, hvis spe
cielle forhold taler for det. Sam
menslutninger, der ikke opnår det 
for kurset normerede antal, bør til
byde kredsens øvrige sammenslut
ninger disse kursuspladser - på lige 
fod med egne kursister.

Kurset skal afholdes med brug af 
de materialer, som er udviklet/god- 
kendt af forbundets kursusudvalg. 
Såfremt forbundet ikke råder over 
det ønskede undervisningsmateriale, 
så kontaktes kursusudvalget. For
bundets kursusmateriale skal anven
des og respekteres m.h.t. antal af 
lektioner og tidsrammer herfor.

Instruktører skal som minimum

have gennemgået forbundets in
struktøruddannelse eller tilsvarende 
uddannelse.

Hjælpeinstruktører skal som mini
mum have gennemgået forbundets 
kursus 1 og 2.

Instruktører/kursusledere til kur
ser på sammenslutningsplan godken
des af kredsen.

Tilskud til kurser på kreds- og 
sammenslutningsplan gives i en for
søgsperiode, foreløbig indtil 1. janu
ar 1985.

Ovennævnte retningslinier kan i 
forsøgsperioden ændres af kursus
udvalget efter samråd med styrelsen.

Ikrafttrædelsesdato den 3. august 
1983. Ansøgning om tilskud vedr. 
kurser afholdt i tidsrummet efter 3. 
august kan behandles - også i de til
fælde hvor overholdelse af tidsfri
sten på en måned ikke har været mu
lig-
Kursusudvalget vil i nær fremtid 
skriftligt orientere kredse og sam
menslutninger om tilskudsordnin
gen. -jr.
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Landets ældste bysammen
slutning har haft jubilæum

Det er Århus Firma Sport, 
der søndag den 3. juli, som  
den første sammenslutning 
under DFIF, kunne fejre 50 
års stiftelsesjubilæum.

Der er kun enkelte sammenslutnin
ger her i landet, der er ældre end 
DFIF. Århus Firma Sport er en af 
dem. Sammenslutningen blev stiftet 
den 3. juli 1933 - altså 13 år før 
DFIF’s stiftelsesår.

Som så mange andre steder i lan
det, var det også i Århus fodbolden,

der dannede grundlag for stiftelsen 
af Århus Firma Sport. Inden man 
nåede så langt, havde 3 firmaer, 
FDB, Oliefabrikken og de kommu
nale værker kørt en lokal fodbold
turnering.

Sammenslutningens første navn 
var Firmaernes Fodbold Forbund,

8 FIRMAIDRÆT



Århus Firma Sports tidligere formand gen
nem 20 år, Hans Thomsen, taler ved aften
festen.

også kaldet F.F.F., fortæller fod
boldafdelingens nuværende for
mand, Svend Larsen, der også er 
formand for sammenslutningen. I 
starten i 1933 deltog der 9 hold i tur
neringen, og der blev spillet 30 kam
pe på en sæson. I dag afvikles der ca.
2.000 kampe, så man kan vist roligt 
sige, at der er sket en rivende udvi
kling også på dette område, under
streger Svend Larsen.

Først efter krigen er flere idræts
grene kommet på programmet, såle
des at man i dag foruden fodbold 
også har badminton, billard, bord-

Bestyrelsen i jubilæumsåret 1983.
Forrest fra venstre: Regner Rasmussen 
(kasserer), Svend Larsen (formand og fod
bold) og Henning Pedersen (næstformand 
og bordtennis). Bagest fra venstre: Marius 
Andreasen (billard), Jørgen M adsen (bad
minton), Bent E. Sørensen (håndbold) og 
Hans Jørn Groth (sekretær).

tennis og håndbold på sit aktivitets
program.

Århus Firma Sport råder over sit 
eget baneanlæg, idet man sidst i 
70’erne overtog AlA’s udendørs 
bane- og klubhusanlæg. Anlægget er 
så stort, at man på een gang kan 
etablere fire 11-mands, fire 7-mands 
og een 5-mands bane i fodbold samt 
3 håndboldbaner. Klubhuset er 
egentlig blevet for lille, og vi har da 
også haft planer om udvidelser et par 
gange, men det har hver gang stran
det på økonomien, fortæller Svend 
Larsen, der også understreger, at det 
er et af de fremtidige ønsker, der står 
øverst på ønskesedlen.

1 firmaidrætskredse har interessen 
for opførelse af firmaidrættens egen 
hal med jævne mellemrum været 
bragt på bane. Allerede ved 25 års 
jubilæet i 1958 skrev den daværende 
formand Hans Thomsen, at en af de 
vigtigste opgaver, der lå forude, var 
at få opført firmaidrættens egen hal. 
Man har været så langt, at man en 
overgang var anvist en byggegrund, 
men økonomien kunne ikke holde til 
projektet.

- For mig at se er det utopi at tro 
på, at vi med den økonomiske situa
tion taget i betragtning får vores 
egen hal inden for de nærmeste år, 
understreger sammenslutningens 
formand, Svend Larsen.

Sammenslutningen råder også 
over eget billardlokale med to borde. 
Lokalerne til de øvrige aktiviteter må 
man leje sig ind i.

Århus Firma Sport har i dag godt
18.000 aktivitetsmedlemmer fordelt i 
230 klubber. Sammenslutningen rå
der over egne kontorlokaler, men 
der er ikke ansat lønnet personale. - 
Endnu kan vi klare det på frivillig 
basis, men vi må nok se i øjnene, at 
på et eller andet tidspunkt vil det 
blive påkrævet med lønnet hjælp, 
mener Svend Larsen.

Århus Firma Sport er i lighed med 
den Københavnske Firmaidræt også 
medlem af DDSG&I. Det blev man 
først i 50’erne, udelukkende på 
grund af et økonomisk spørgsmål. - 
Det glæder mig, at der nu igen er for
handlinger igang, om at få den Kø

benhavnske Firmaidræt med under 
DFIF på en eller anden måde. — 
Møderne og aktiviteterne mistede 
noget, da Københavnerne forlod 
DFIF. Hvis de bestræbelser der nu er 
i gang ikke fører til noget, vil vi fra 
sammenslutningens side forsøge at 
genoptage et samarbejde med Kø
benhavnerne, fastslår Svend Larsen.

Århus Firma Sport har haft 9 for- 
mænd i de første 50 år. Den nuvæ
rende hedder som tidligere nævnt 
Svend Larsen. Han har været for
mand i de sidste 12 år, og beskæfti
get sig med firmaidræt i de sidste 27 
år.

Århus Firma Sport var endvidere 
med til at tage initiativet til stiftelsen 
af DFIF i januar 1946. To af perso
nerne bag initiativet var kasserer 
Svend Ågård samt sammenslutnin
gens formand gennem 20 år Hans 
Thomsen. De var begge i en årrække 
medlem af DFIF’s hovedbestyrelse.

Selv om vi normalt ikke hører så 
meget til Århus Firma Sport på orga
nisationsplan, så er det helt sikkert, 
at man bestemt ikke ligger på den la
de side i sammenslutningen. -jr.

DFIF’s generalsekretær Ejgon Bertelsen 
repræsenterede forbundet under aftenfesten
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Danmark-Stafetten blev 
et tilløbsstykke
Med godt 800 deltagere fordelt på 216 hold var succesen hjemme

Fra arrangørernes side havde man 
regnet med omkring 50 deltagende 
hold til Danmarks ny stafetløb, 
Danmark-Stafetten, som blev afvik
let i Viborg lørdag den 11. juni.

Og man kan roligt sige, at arran
gørerne fik langt mere end sine for
ventninger indfriet. Man havde nem
lig kun regnet med 50 hold og håbet

på 100, men da tilmeldingerne var i 
hus, var der tilmeldt 216 hold. - Alt
så mere end dobbelt så mange, som 
man havde håbet på.

Det vidner om en stor interesse for 
netop den form for motionsløb. 
Men såvidt vi er orienteret, savnede 
man deltagere fra både Fyn og øst 
for Storebælt! Afstanden har jo

uden tvivl spillet den største rolle i 
den sammenhæng. Men man skal jo 
starte et sted. Tankerne med Dan
mark-Stafetten er jo også på længe 
sigt, at den skal lægges ud lokalt i de 
interesserede byer landet over.

På nuværende tidspunkt ligger det 
fast, at Danmark-Stafetten skal af
vikles igen til næste år i juni. Men
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hvor og i hvilke byer er der endnu ik
ke taget stilling til mellem de to land
sorganisationer Dansk Athletik For
bund og Dansk Firmaidrætsfor
bund, der står bag initiativet.

Ud af de 216 deltagende hold var 
omkring 80 af dem rene firmahold.

Lokalarrangørerne Viborg Atle
tikforening og Viborg Firmaidræt 
fortjener ros for arrangementet. Der 
var tænkt på alt og alle. Udover at 
løbe var der i og omkring løbsområ
det mulighed for at fordrive tiden 
med volleyball, cykelcross eller fris- 
beegolf m.v. Omkring 100 deltog i 
afslutningsfestlighederne om afte
nen, hvor der var arrangeret spisning 
med efterfølgende dans.

Med den førstegangsinteresse der 
har været omkring Danmark-Stafet- 
ten, er der ingen tvivl om, at den er 
kommet for at blive. -jr.

På billedet t.v. er starten netop gået til Dan
mark Stafetten. Der var også tid til at slap
pe af, som billedet t.h. er et eksempel på.

Læserbrev:

Blev vi taget 
på sengen?

På DFIF’s repræsentantskabsmøde 
blev der i forbindelse med budget
forslag pludselig ændret i det ud
sendte forslag, idet styrelsen ønskede 
at få afsat 90.000 kr. til amtskonsu
lentordning.

Efter at være kommet hjem - ja, 
faktisk allerede i Nyborg - begyndte 
der en lille klokke at ringe. Hvad 
havde vi egentlig stemt om?
I det udsendte materiale vedr. job
skabelse, amtskonsulenter m.m., var 
det omtalt som en forsøgsordning,

men er det nu også det? Hvis alle 15 
kredse skal have tilskud af de bevil
gede midler, er der altså 6.000 kr. til 
hver. Hvor meget »amtskonsulent« 
får vi for 500 kr. pr. måned?
Hvis det kun er til de kredse, som 
indtil repræsentantskabsmødet hav
de givet udtryk for at ville deltage i 
forsøget med amtskonsulentordnin
gen er det nok rimeligt, men hvad så 
når disse er antaget på prøve, og 
prøvetiden og tilskuddet hører op? 
Hvem skal så betale?

På repræsentantskabsmødet om
taltes endvidere, at disse amtskonsu
lenter kunne være skolelærere! Hvis 
vi i en prøvetid i 1983 skal have no
gen gavn af disse, bør det nok i ste
det være nogen, som i forvejen ken
der DFIF, fritidsloven m.v., for el
lers må det vel siges, at dette kan væ
re dyre »lærepenge«, hvor vi bagef
ter kan siges på, at vi jo selv på re
præsentantskabsmødet har god
kendt ansættelse af disse og derfor 
også må acceptere at betale prisen 
(lønninger m.v.).

Er amtskonsulentordningen blevet 
godkendt af repræsentantskabet 
uden debat herom og på trods af for
bundsrådets tidligere tilkendegivel
ser om, at tiden nok ikke var mo
den?

Det ville være rart, hvis vi her i 
bladet kunne få svar på bare nogle af 
disse spørgsmål og eventuelt også få 
kommentarer fra andre kredse og 
sammenslutninger.

Slagelse Firma Sport.
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Forbundsstyrelsen svarer på 
på læserbrevet fra 
Slagelse Firma Sport

På DFIF‘s repræsentantskabsmøde 
blev der under behandlingen af bud
gettet for 1983 vedtaget ændrings
forslag, hvorefter der blev afsat 
90.000 kr. til en forsøgsordning ved
rørende amtskonsulenter.

Slagelse firmasport rejser i et 
læserbrev spørgsmålet om der nu og
så var tale om en forsøgsordning. 
Slagelse firmasport rejser denne tvivl 
uden at de dokumenterer, at de har 
noget at have denne tvivl i.

Derfor blev beslutningen 
truffet

Man kunne måske med nogen ret - 
men det gør Slagelse firmasport ikke
- rejse spørgsmålet om, hvorfor dette 
beløb ikke allerede var indarbejdet i 
det oprindelige budget.

Svaret ville da blive, hvad de fleste 
måske allerede ved, at den påtænkte 
forsøgsordning helt klart bygger på 
de muligheder, som man skønner 
kan ligge i den vedtagne jobskabel
sesordning. Men styrelsen fandt det 
ikke rigtigt at komme med forslag 
herom, før de endelige cirkulærer 
herom forelå. Nu fremkom cirkulæ
rerne dog så betids, at det var muligt 
at udarbejde et ændringsforslag til 
budgettet, og derfor blev beslutnin
gen om at fremsætte ændringsforsla
get truffet.

Forsøgsordning
Slagelse firmasport nævner i sit 

læserbrev, at hvis alle 15 kredse skal 
have tilskud af de bevilgede midler 
så er der 6000 kr. til hver, og man får
- det er vi enige om - ikke megen 
konsulent for 500 kr. pr. måned.

Men hvorfor har Slagelse firmasport 
nu trukket spørgsmålet om hvorvidt 
alle 15 kredse skal have tilskuddet. 
Hvis alle 15 kredse skulle have til
skud, så ville det jo netop ikke have 
karakter af en forsøgsordning. Og 
Slagelse firmasport siger selv, at 
6000 kr. pr. kreds er for lidt til en 
konsulent. Altså kan ikke alle kredse 
få en amtskonsulent for beløbet. Og 
heraf må vi endelig slutte, at der er 
tale om en forsøgsordning. Det kon
kluderer Slagelse firmasport inddi- 
rekte.

I læserbrevet siges der endvidere: 
»Hvis det kun er til de kredse, som 
indtil repræsentantskabsmødet hav
de givet udtryk for at ville deltage i 
forsøget er det (beløbet på 90.000 
kr.) nok rimeligt«. På disse præmis
ser accepterer Slagelse firmasport 
altså, at det er et forsøg og ikke an
det.

Hvem skal betale?
Hvem skal så betale når prøveti

den eller skal vi sige forsøgsperioden 
er slut og tilskuddene holder op, 
spørger Slagelse? Det er et godt 
spørgsmål. Men netop fordi det er 
en forsøgsordning er der ikke taget 
stilling dertil. Jobskabelsesordnin
gen indebærer muligheder for at få 
tilskuddene forlænget til at vare 2 år, 
måske endda 3 år. Målsætningen er 
så, at man inden afslutning af for
søget, prøver at vurdere resultatet af 
forsøget. Når vi kender dette og iøv- 
rigt er enige i vurderingen af resulta
tet, ja, så har vi sikkert også løst 
problemet med betalingen. For en
ten lykkedes det ikke at skabe et nyt

job, og så skal vi ikke bruge penge til 
en amtskonsulent, eller også er ord
ningen så god, at det bliver let at 
skaffe midlerne til amtskonsulenter
ne.

Firmaidrætsfolk
Så nævnes der i læserbrevet, at det 

er omtalt at amtskonsulenterne kun
ne være skolelærere. Og sætningen 
skal vel opfattes, som om man ikke 
har tillid til skolelærere som amts
konsulenter. Ja, når denne faggrup
pe er omtalt, er det selvfølgelig for
di, der er ved at være stor arbejdsløs
hed herindenfor. Vi kan selvfølgelig 
blive enige om, at to ansøgere med 
iøvrigt lige kvalifikationer vil vi fore
trække firmaidrætsmanden. Men er
faringerne med vore hidtidige konsu
lenter har vel vist, at ansætter vi ikke 
firmaidrætsfolk, så bliver de det.

Blev ikke godkendt
Lad os til slut besvare Slagelse fir

masports spørgsmål helt klart. Nej, 
amtskonsulentordningen blev ikke 
godkendt på repræsentantskabesmø- 
det. Det har Slagelse firmasport selv 
ganske tydeligt dokumenteret i sit 
læserbrev. Men vedtagelsen på re- 
præsentantskabesmødet kunne må
ske føre til, hvis forsøgsordningen 
falder heldigt ud, at et senere repræ
sentantskabsmøde godkender en 
ordning.

12 FIRMAIDRÆT



Efter vinterlandsstævnet i håndbold:

Dommerne føler det 
som en fornærmelse

Efter at have læst artiklen i Firmid- 
ræts medlemsblad nr. 4, april 1983, 
ønsker vi at komme med en kom
mentar, da vi mener, at artiklen er 
meget misvisende og finder selve 
overskriften er uheldigt valgt, idet 
den er en direkte fornærmelse over
for os dommere, der føler, at arti
klen er skrevet på et for tyndt grund
lag.

Vi finder det uacceptabelt, at man

kan skrive en sådan historie, når 
man ikke har overværet stævnet som 
helhed, redaktøren har os vidende 
kun være tilstede ca. Vi time om søn
dagen. Vi har fra spillere og ledere 
modtaget tilkendegivelser om, at 
stævnet var godt kvalitetsmæssigt, 
og vi som dommere fik megen ros 
undervejs, og derfor forstår vi ikke, 
at vi skulle have været så dårlige, 
som redaktøren skriver. Der vil altid

være enkelte kendelser som spillere 
og dommere ikke er enige i, det ved 
vi, og sådan vil det altid være.

Fra dommerside må vi erkende, at 
det kan være svært at dømme til et 
sådant stævne, idet der altid vil være 
hold, som tager det meget seriøst, og 
andre der ser mere afslappet på det
te. Her skal vi som dommere være de 
samme, for at få stævnet afviklet på 
bedste måde, så alle kan være tilfred
se.

Havde redaktøren henvendt sig til 
et bredere udsnit af stævnedeltager
ne, havde vi fået en bedre »historie« 
om Landsstævnet, og det var jo nok 
det, deltagerne hellere ville have set i 
bladet og husket.

Vi som dommere vil gerne her be
nytte lejligheden til at sige Køge Fir
ma Bold tak for en god behandling 
og for et godt tilrettelagt stævne.

Med venlig hilsen, 
dommerne.

Håndboldsektionens formand svarer dommerne:

- En ubegrundet an
klage mod redaktøren

Som formand for DFIF’s håndbold
sektion er det efter min mening en 
ubegrundet anklage, der fra dom
merne ved landsstævnet i håndbold 
rettes mod vor redaktør, Jørgen Ras
mussen. Sagen er nemlig den, at Jør
gen Rasmussen efter landsstævnet 
kontaktede undertegnede, for at få 
en generel vurdering af stævnet som 
sådan.

Jeg kan fuldt ud tilslutte mig,

hvad redaktøren skrev om det på
gældende landsstævne. Og jeg vil og
så godt stå ved det, jeg har sagt.

Udtalelserne er bestemt ikke skre
vet på for tyndt et grundlag, idet jeg 
bl.a. personligt overværede mange 
af kampene i begge haller. At dom
merne ikke forstår det skrevne i om
talen fra landsstævnet om deres ind
sats, må bero på en kommunikati
onsforglemmelse.

Sagen er nemlig den, at vi som 
sædvanlig efter et landsstævne havde 
en snak med repræsentanter fra de 
lokale arrangører. Her gav underteg
nede overfor Karlo Andersen, Køge 
Firma Bold, der også selv er dom
mer, officielt udtryk for, at det var 
nogle svage dommere i forhold til 
det sidst afholdte landsstævne i Køge 
for 2 år siden, hvor det stort set var 
de samme dommere. De var uheldige 
i mange af deres kendelser, og kunne 
meget let have ødelagt et ellers godt 
landsstævne.

Sandheden
Man kan naturligvis altid læse et 

indlæg på mange måder, men på den 
anden side er dommere jo også men
nesker, der kan komme ud for at fej
le og have en dårlig dag i lighed med 
andre. - Men så må man også kunne 
tåle at se sandheden i øjnene bagef
ter! Med venlig hilsen,

Knud Busch, håndboldsektionen.
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Fik jobbet som centerleder 
uden at have set annoncen

Det afslører DFIF-Centrets 
nye centerleder Birgit Bol- 
wig Jepsen, i denne samta
le, som F IR M A ID R Æ T  har 
haft m ed hende i forbindel
se med tiltrædelsen.

Onsdag den 1. juli tiltrådte DFIF- 
Centrets nye leder Birgit Bolwig Jep
sen. Hun er 42 år, gift og bosiddende 
i Esbjerg.

Den nye centerleder har en 6-årig 
universitetsuddannelse i psykologi 
med speciale i erhvervs- og indlæ
ringspsykologi - herunder personale
administration og ledelse bag sig. 
Hun er endvidere tjeneruddannet. I 
en 10-årig periode har hun været 
selvstændig uddannelseskonsulent. 
De emner hun har beskæftiget sig 
mest med, har været planlægnings- 
og samarbejdsforhold samt træning i 
personaleledelse og kommunikation.

Birgit Bolwig Jepsen har endvide
re været informationschef hos DFDS 
i Norsøfarten. Hun har i samme fir
ma senere været tilknyttet salgs- og 
servicesektoren samt DSB’s rejsebu
reau, hvor hun i det sidste halve år 
var regnskabsfører i bureauet.

- Hvad er baggrunden for, at du 
søgte jobbet?

- Det lød meget spændende, men 
jeg vil i samme forbindelse også ger
ne erkende, at jeg ikke selv havde set 
annoncen. Den fik jeg af en kollega, 
som havde set den. Men med mine 
tidligere berøringsflader i erindring, 
så jeg her en rig mulighed for at få

Birgit Bolwig Jepsen.

udnyttet mange af dem på netop een 
gang. Men området som sådan tiltal
te mig også. At stedet også var det 
rigtige, blev jeg overbevist om efter 
det første møde. Det foregik i en 
meget afslappet atmosfære, hvilket 
tiltalte mig meget.

- Kendte du noget til firmaidræt 
på forhånd?

- Ja, det gjorde jeg fra min tidlige
re ansættelse ved KTAS i Køben
havn. Jeg har været medlem af både 
KFIU og FKBU. Jeg har iøvrigt sid
det i badmintonudvalget i KFIU. 
Min hovedinteresse er badminton, 
hvor jeg iøvrigt er uddannet instruk
tør. Men jeg er holdt op med at spille 
badminton på grund af nogle dårlige 
knæ. Af andre fritidsinteresser har

jeg dyrket orienteringsløb og sejl
sport. Derudover har jeg beskæftiget 
mig med ledervirksomhed indenfor 
Det Danske Spejderkorps i en 20- 
årig periode.

- Har du planer om radikale æn
dringer på centret?

- Det er lidt for tidligt at udtale sig 
om dette, idet der en del administra
tive ting, man skal igennem, inden 
man begynder at spekulere på at 
ændre noget. - Men det skulle da væ
re mærkeligt, om ikke der vil ske 
ændringer på nogle områder. Jeg sy
nes iøvrigt, at centret har en passen
de størrelse med nogle hensigtsmæs
sige faciliteter. Centret opfylder de 
betingelser, som man i dag normalt 
kræver som kursusarrangør.

- Hvordan er belægningen på cen
tret?

- Med undtagelse af en enkelt uge
efter Aktiv Ferie, så er centret belagt 
til midt i december. Det er hovedsa
geligt »gamle« kunder, men der også 
kommet en del nye til, slutter DFIF- 
Centrets nye centerleder, Birgit Bol
wig Jepsen. -jr.

Præ
sentation
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Efter Europafestivalen 1983 i England:

Det kan blive (meget) bedre 
i 1985 i Middelfart

En ikke helt neutral, men 
dog objektiv oplevelsesbe
retning fra  Firmaidræt’s ud
sendte medarbejder i Eng
land, Erik Arno, Middel
fart.
Det er altid godt at være velforbe
redt, hvadenten det er til en eksa
men, når man skal holde et foredrag, 
afholde et stævne eller som her, hvor 
DFIF og Middelfart Firmasport har 
fået overdraget arrangementet og af
holdelsen af EUROPA FESTIVAL 
’85 i Middelfart.

Med disse helt klare intentioner 
havde både DFIF og MFS hver sendt 
en observatørgruppe til Europafe
stivalen i Caister i England, i dagene 
fra den 29. april til den 6. maj.

Som andre i gruppen gjorde jeg 
mig vel også nok forestillinger om, 
hvorledes dette arrangement skulle 
forløbe. På grund af de yderst spar
somme informationer, der var sivet 
ud fra arrangørernes side indtil da, 
var det med en vis spænding, vi satte 
foden på engelsk jord i Harwich ef
ter en problemløs overfart fra Es
bjerg.

Selve rejsearrangementet var lagt i 
hænderne på DFIF, og de to chartre
de busser holdt godt nok på kajen. 
De ca. 100 deltagere fra Danmark 
blev med deres bagage fordelt i de to 
busser, og derefter gik rejsen nordpå 
gennem et meget smukt engelsk 
landskab til feriebyen Caister on 
Sea, som ligger omkring 6 km fra 
den mere kendte, tidligere driftige fi
skerby Great Yarmouth.

Indkvarteringen en positiv 
overraskelse
Indkvarteringsmulighederne var en 
af de få ting, som der på forhånd var 
orienteret rimeligt om, og vore for
ventninger blev da heller ikke skuffe
de, når man tager almindelig daglig 
engelsk standard i betragtning.

Vort udgangspunkt for de næste 
dages aktiviteter var et af de mange 
store feriecentre, som dette område 
er så rigt på. Det hed »Ladbroke 
Holidays«, og her var der i forskelli
ge lejlighedstyper plads til mere end
3.000 mennesker. Nogle foretrak 
selv-catering (på egen kost), mens 
andre deltagere havde valgt fuldpen
sion. Bespisningen foregik i en meget 
stor spisesal, og her kunne der fås 
måltider det meste af dagen til endog 
meget rimelige priser.

Men tilbage til selve ankomsten. 
De deltagende sammenslutninger fik 
ret hurtigt i receptionen udleveret en 
pose materiale samt nøgler til deres 
lejlighedstyper.

Mange var selvfølgelig spændt på 
posens indhold og jeg selv især, for 
det kunne da være interessant at se, 
hvorledes englænderne havde grebet 
spørgsmålet om et udførligt program 
an.

Det meste af indholdet var turist
brochurer over feriecentret og omeg
nen, men der var dog også et fint 
program med blåt omslag og nogle 
velvalgte forord af Hans Kongelige 
Højhed Prins Philip. Det lovede 
godt, men . . .  - det var ærlig talt - set 
med mine øjne - et noget fattigt 
program.

På to A5-sider stod godt nok de

forskellige aktiviteter opført med 
f.eks., at badminton skulle finde 
sted i Norwich Union (klub) søndag 
og mandag fra kl. 9,30 til ? - men 
hvem, der skulle spille hvornår eller 
mod hvem, det meldte historien intet 
om, så vi, der skulle observere og 
rapportere begyndte under store 
vanskeligheder at tilrettelægge en 
plan for de kommende dage.

Festlig åbning . . . .  
med desværre indendørs
Vejret havde indtil nu været rimeligt 
godt, og den fastlagte officielle åb
ning, som var ansat til lørdag for
middag, kunne egentlig godt have 
fundet sted under fri himmel. Men 
arrangørerne valgte at lade det fore
gå i centrets store balsal - Neptuns 
Palace! Og det skal da også siges, at 
selve åbningen med beundringsvær
dig korte taler og festlig indmarch af 
10 deltagere fra hver af de tilmeldte 
nationer, blev modtaget med bra
gende klapsalver.

Men een ting skal dog lige bemær
kes. Det havde set pænere ud, hvis 
landenes deltagere i indmarchen hav
de været noget mere ensartet på
klædt, måske lige med undtagelse af 
Danmark og et par enkelte mere.

En blanding på godt 
og ondt
Umiddelbart efter åbningsceremoni
ens afslutning spredtes deltagerne 
rundt til de forskellige aktivitetsare
naer. En stor del fandt sted i den 
nærliggende by Great Yarmouth, og

Fortsættes næste side
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jeg valgte i første omgang at overvæ
re de indledende kampe i udendørs 
fodbold.

Der blev spillet på fire rimeligt go
de baner. Tilmeldingerne til denne 
aktivitet var nu ikke så overvælden
de stor, så det undrede mig en del, at 
kampene kun var fastsat til to gange 
15 minutter. Det var i al fald, hvad 
jeg fik at vide, men helt sikker var 
spillerne nu ikke. Det er klart, at 
med så kortvarige kampe, skulle der 
ske noget hurtigt, og det gjorde der 
så sandelig også.

Men egentlig ikke i positiv retning, 
snarere tværtimod. Der blev »kno
klet« ret så voldsomt, og dommernes 
kvalitet var desværre heller ikke af 
en sådan karat, at de kunne stoppe 
det alt for voldsomme og ureglemen
terede spil. Vi oplevede såmænd, at 
et tysk hold i måske berettiget harme 
forlod spillepladsen inden spilletids 
ophør. Som fortalt var banerne spil
bare, men hverken omklædnings- el
ler badefaciliteter fandtes. Det skulle 
vi blot byde vore idrætsudøvere 
hjemme.

Det var jo ikke nogen særlig god 
begyndelse, så jeg valgte derfor en 
indendørs aktivitet bowling, som vel 
ikke kunne give anledning til de sto
re armbevægelser. Men godmorgen! 
Baneforholdene var ideelle. 18 dis
ponible baner, hvoraf der kun blev 
spillet på de 12 - de seks var i reserve. 
Men her var der heller ikke mulighed 
for omklædning eller bad bagefter.

Baneforholdene var altså OK, 
men arrangementet?? Resultatet 
blev, at arrangørerne blev nødt til i 
løbet af den kommende nat at ændre 
turneringen totalt, således at alle - 
der var tilmeldt 254 spillere - fik en 
rimelig mulighed for at spille et ac
ceptabelt antal serier. Men så gled 
det hele også som på skinner, og det 
resulterede bl.a. i, at flere sammen
slutninger efter den ordinære turne
rings ophør foranstaltede en Danish 
Open med flotte præmier og også 
medaljer fra etablissementets leder.

Under mine samtaler med bow
lingspillerne blev det helt klart, at de 
ville blive meget skuffede, hvis bow
ling ikke er med på programmet i

’85, så nu må vi håbe, at den nedsat
te styregruppe finder en løsning, så
ledes at bowling også kan få sin 
plads på programmet i Middelfart. 
Hvis ikke, betyder det et minus på 
vel omkring 4-500 deltagere.

Skydning - forholdene 
under al kritik
Et par fra vor gruppe tog derefter 
søndag formiddag med skytterne cir
ka 40 km vest på til byen Norwich, 
hvor skydekonkurrencerne skulle 
finde sted. Her var der heller ikke 
noget program, som afslørede hvor
når den enkelte skytte skulle møde 
op på banen.

Her var det fortrinsvis tyskere og 
englændere, som var tilmeldt i gevær 
og pistol, men de sidstnævnte, som 
vel havde en anelse om forholdene, 
havde hjemmefra forsynet sig med 
mad og drikke, for det viste sig ved 
ankomsten til »skydecentret«, at det 
kunne man absolut ikke få. »Sky
decentret« eller hvad sådan noget 
hedder i fagsproget var under al kri
tik. Der var kun mulighed for at sky
de på ialt fire baner, som var instal
leret i en meget gammel træbarak, og 
udenomsfaciliteterne kunne kun 
rumme ca. halvdelen af skytterne, li
gesom der heller ikke var varme.

Vejret var nu blevet temmeligt 
fugtigt og kølingt, og vore udsendte 
medarbejdere valgte at tiltræde 
hjemrejsen, for ærlig talt, det var ik
ke noget at spilde en hel dag på.

Hurra! - vi fandt det...
Overskriften kunne måske umiddel
bart bibringe læserne det indtryk, at 
der var indlagt en almindelig skatte
jagt udover de vante aktiviteter, men 
det var nu ikke tilfældet, selvom det 
appellerede til ens jagtinstinkter at 
finde frem til stedet, hvor badmin
ton fandt sted.

Ved et tilfælde stødte vi på nogle 
badmintonspillere inde i Great Yar- 
mouth, som fortalte at deres aktivi
tet fandt sted lige ned gennem smø
gen og så op ad en stejl trappe. Jeg 
så nok lidt tvivlende på dem efter 
denne forklaring, men foretrak alli
gevel at følge den. Og minsandten

om jeg ikke pludselig stod inde i en 
gammel sal, hvor der virkelig blev 
spillet badminton.
Det var en mindst 200 år gammel mi
litærgymnastiksal, hvor tværdrager
nes tilstedeværelse fik en til at glem
me alt om internationale mål. Men 
her herskede imidlertid - til trods for 
de yderst sparsomme forhold - en 
udmærket stemning og lyst til at få 
dqt bedst mulige ud af de fastsatte 
kampe.

Her var ganske vist heller ikke no
get fortrykt program, men på opstil
lede plancher kunne man følge de 
forskellige kampe.

Og dommerbordene var ligeledes 
udmærket bemandede. Man fik hur
tigt det indtryk efter samtale med 
nogle af spillerne, at man hyggede 
sig, og ellers forsøgte at få det bedst 
mulige ud af det under de nu engang 
givne forhold. Her blev der også se
nere spillet en serie private matcher.

Kampene i de mere stilfærdige ak
tiviteter som bridge og skak blev ud
kæmpet i selve feriecentret, og det 
var selvfølgelig også hertil deltagerne 
vendte tilbage hver eftermiddag, ef
ter endt deltagelse i de forskellige ak
tiviteter. I føromtalte Neptuns Pala- 
ce, var der hver aften dans til flere 
orkestre, ligesom det var her, man 
hyldede de forskellige finaledeltage
re, og de fik vist nok hver især en 
mindre erindring med hjem.

Volleyball - forholdene 
helt i top
Een aktivitet havde helt ideelle for
hold at spille under. Det var volley
ball. De var blever installeret i et helt 
nyt marina-center på strandprome
naden i Great Yarmouth. Man kan 
vel undre sig lidt over, efter et besøg 
i dette meget flotte center, at det ik
ke har været muligt for arrangørerne 

nde langt bedre spillepladser til 
sav i orskellige aktiviteter, men på den 
anden side må vi nok tilskrive den 
noget uprofessionelle afvikling af 
stævnet den omstændighed, at den 
tidligere ledelse for ganske nylig var 
blevet udskiftet, og det var selvfølge
lig et kedeligt minus for den nye le
delse pludselig med kort varsel at
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skulle afvikle dette temmelig store 
stævne.

Stævnet fik ikke helt det omfang, 
man fra arrangørernes side havde 
forventet, men det skyldes bl.a. sik
kert ovennævnte omstændighed og 
ikke mindst, at flere deltagerlande 
kun mødte frem med en brøkdel af 
de deltagere, som de i virkeligheden 
på et tidligere tidspunkt havde til
meldt. Helt afgjort en tilstand, som 
hverken må eller vil finde sted i ’85 i 
Middelfart.

En succes!!
Observatørgruppernes tilstedeværel
se fra henholdsvis DFIF og Middel
fart Firmasport og senere også tre re
præsentanter for Middelfart Turist
forening, havde bl.a. også det for
mål at »sælge«, at præsentere Mid
delfart og hvad vi kan byde på i ’85, 
for de deltagende landes repræsen
tanter.

De blev derfor indbudt til en re
ception i et af de udmærkede lokaler 
i feriecentret (forøvrigt en pub), 
hvor man på tre sprog (dansk, tysk 
og engelsk) redegjorde for de turist
mæssige og sportslige faciliteter, 
som vi kan tilbyde i vort område. 
Her blev der virkelig lejlighed til at 
knytte mange værdifulde kontakter 
til de europæiske landes repræsen
tanter, og ud fra mine samtaler med 
ledende folk indenfor firmasporten i 
Skandinavien, Tyskland og Eng
land, er det helt sikkert, at deres in
teresse for at komme til Middelfart i 
’85 er så stor, at vi kan forvente en
dog store kontingenter af deltagere.

Præsentation 
af eget materiale

Præsentationen blev yderligere 
understreget af en dias-serie og plan
cher med billeder fra Middelfart og 
omegn, og i tilknytning hertil en fire
farvet PR-avis, som blev modtaget 
med begejstring og fik rivende afsæt
ning.
En sådan præsentation var en hel ny 
ting i Europa Festival-sammenhæng, 
og det skal da heller ikke skjules, at 
reaktionerne var yderst positive, og

den skal nok vise sig hen af vejen at 
bære frugt.

Et kedeligt kapitel - 
atletikken gik i vasken
Det temmelige fugtige og meget 
regnfulde vejr i et par dage op til af
holdelsen af atletiksetævnet, havde 
haft en meget uheldig virkning på 
stadion. Underlaget var så opblødt, 
at de ansvarlige officials ikke turde 
tage ansvaret for afviklingen af 
stævnet.

Dette i sig selv er selvfølgelig en 
kedelig ting, men vejrguderne kan vi 
nu engang ikke bestemme over, men 
det var selvfølgelig også kedeligt for 
de mange deltagere fra henholdsvis 
Belgien og Frankrig, som efter en 
lang rejse overhovedet ikke kom i 
kamp. Og her må man vel nok 
klandre arrangørerne en smule. I en 
sådan situation, hvor den påtænkte 
aktivitet under ingen omstændighe
der kan gennemføres, må det for
ventes, at eventuelle alternative ak
tiviteter kan arrangeres indendørs. 
Man forstår godt deltagernes ærgelse 
og vrede.

En del af observatørholdet optog 
også en videofilm, som på mange 
områder i tale og billeder understre
ger noget af det, som jeg har fået 
med i min rapport.

Det kan gøres 
(meget) bedre...
Selvom arrangørernes officials i sto
re træk var tilfredse med afviklingen 
af det store stævne, måtte de erken
de, at der havde været nogle skøn
hedsfejl hen ad vejen, og det skal da 
også medgives, at de ikke altid havde 
vejrguderne på deres side.

Men en iøjnefaldende mangel på 
planlægning var ikke til at skjule.

Den nu afgåede planlægnings
gruppe har udført et meget sobert og 
realistisk planlægningsarbejde, som 
den senere styringsgruppe skal fort
sætte. De skal fra starten i samarbej
de med de lokale organisationer og 
de kommunale myndigheder forsøge 
at få et fast greb om hele planlæg
ningsfasen, således at vi i ’ 85 kan se 
frem til en fornuftig og gnidningsløs 
afvikling af Europa Festivalen i Mid
delfart. ea.

D FIF’s formand Tage Carlsen gjorde sammen med de øvrige danske deltagere i England 
en god reklame for festivalen i Danmark 1985.
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Hvis man må for styrelsen?
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DFIF’s hæderstegn tildeles personer, 
som forbundet ønsker at vise en for
tjent hæder for aktiv og langvarig 
gerning til gavn for firmaidrætten.

Sådan står der skrevet i DFIF’s 
håndbog, og så langt så godt.

Så stod der FØR endvidere følgen
de: Modtageren BØR i forvejen væ
re tildelt hædersbevisning i sin lokale 
sammenslutning.

Dette har man i styrelsen, i et eller 
andet villedt øjeblik, lavet om til den 
NU gældende tekst: Modtageren 
SKAL i forvejen være tildelt hæders
bevisning i sin lokale sammenslut
ning.

Hvorfor nu denne kraftige stram
ning af reglerne?

Skal folk fra små sammenslutnin
ger, der ikke har råd til at indstifte 
deres egen hædersbevisning, lige 
pludselig holdes udenfor, endskønt 
mange af disse sammenslutningers 
medlemmer også udfører en aktiv og 
langvarig gerning for firmaidrætten.

Eller har man i styrelsen tænkt sig

Læser
debat

at lave en slags beskæftigelsesord
ning for sine konsulenter (amtskon
sulenterne), for at fabrikere disse lo
kale hædersbevisninger?

For man kan vel ikke alvorligt me
ne, at sammenslutningerne skal på
føres en ny stor ekstraudgift (den 
første nål vil min. koste 800 kr.), 
fordi man ikke i styrelsen tænker sig 
ordentlig om.

Lad os prøve et eksempel:
Formændene for henholdsvis Tol

dernes IF og Postens IF indstilles til 
DFIF’s hædersnål af deres sammen
slutninger og landskredsen, og begge 
opfylder til fulde kreteriet om aktiv 
og langvarig gerning til gavn for fir
maidrætten. - Postens formand, 
Hans-Jørn Poulsen, kan helt klart 
tildeles DFIF’s hæderstegn, idet han 
bl.a. selv har modtaget Postens eget 
fortjenesteemblem. Toldernes for
mand (samt formand for DFIF’s ak
tivitetsudvalg) Kaj Larsen, kan ikke 
modtage DFIF’s hæderstegn, idet 
tolderne ikke har deres egen hæders
tegn, og heller ikke magter det øko
nomisk i øjeblikket.

Rablende skørt?
Synes I, kære læsere, at det lyder 

rablende skørt?
Helt enig - men mon ikke også de 

kan se det i DFIF’s styrelse, og mon 
ikke vi ude i sammenslutningerne og 
kredsene får en rettelse til dette ret 
hurtigt?

Hvis ikke? Så bliver det er debat
emne på næste repræsentantskabs
møde, for jeg kan ikke tro, at de små 
sammenslutninger også vil finde sig i

denne urimelige forskelsbehandling. 
Jeg vil i hvert fald ikke lade det gå 
upåagtet hen, af hensyntagen til 
sammenslutningerne i Landskred
sen.

Keld Vestergård Sørensen, 
landskredsformand.
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Forbundsstyrelsen svarer på 
læserbrevet fra 
landskredsformanden

Efter forbundsstyrelsens mening er 
den indførte ændring i bestemmel
serne for tildeling af DFIF’s hæ
derstegn - hvor man udskiftede 
»bør« med »skal« - en ganske natur
lig justering med henvisning til at når 
en sammenslutning (eller klub) øn
sker at hædre f. eks. en veltjent le
der, ja, så må denne hæder først og 
fremmest komme til udtryk ved at 
man på lokalt plan - sammenslutning 
- siger tak til vedkommende ved ud
øvet gerning ved at tildele ham/hen- 
de ens egen hædersbevisning.

Finder sammenslutningen at ved
kommende herudover fortjener at 
blive hædret kan der ske indstilling 
herom til DFIF, og forbundsstyrel
sen vil udfra indstillingens indhold 
tage stilling til om DFIF’s hæders
tegn skal tildeles.

En anden årsag til den omhandle
de lille ændring i bestemmelserne lig
ger også i at forbundsstyrelsen heri
gennem ønsker at medvirke til, at 
der ikke skal gå inflation i uddelin
gen af DFIF’s hæderstegn - både nu
værende og sandsynligvis også kom
mende modtagere af DFIF’s hæders
tegn vil ikke finde det særligt at
traktivt så fremt bestemmelserne for 
tildeling af dette hæderstegn ikke og
så fremover vil være så tilpas »stram
me« at modtageren herigennem har 
en form for garanti for hæderstegnet 
er - og skal være - en ekstraordinært 
tak for veludført gerning. Glæden vil 
ikke blive mindre af, at ens egen 
sammenslutning også har fundet 
vedkommende værdig til at modtage 
sammenslutningens egen hædersbe
visning.

Der er ikke - som påstået af forfat
teren til læserbrevet - tale om at sty
relsen gennem sin ændring i bestem
melserne påfører sammenslutninger
ne store ekstra udgifter med henvis
ning til at den i bestemmelserne om
talte hædersbevisning jo ikke absolut 
skal bestå af en nål, men udmærket 
kan være en pokal (vandrepokal eller 
en til lejligheden anskaffet).

Bemærkningerne fra læserbrevets 
forfatter som f.eks. »fordi man i sty
relsen ikke tænker sig ordentligt om« 
- og truslen om at såfremt der ikke 
kommer en rettelse til omhandlede

bestemmelser vil sagen blive debat
emne på næste repræsentantskabs
møde ønsker vi ikke at kommentere, 
de må stå for forfatterens egen reg
ning, men vi ønsker dog at bemær
ke, at det ikke er første gang vi har 
været udsat for den slags »trusler« 
fra hr. Keld Vestergård Sørensens si
de, uden at vi dog indtil nu har taget 
truslerne særligt alvorligt, men det 
skal vi muligvis nok gøre fremover 
med henvisning til, at det tilsynela
dende er på landskredsens vegne at 
hr. Keld Vestergård Sørensen fører 
sig frem. Tage Carlsen.

Idrættens Forskningsråd
der har til formål at fremme og samordne forskning af 
idrætslige spørgsmål af medicinsk, fysiologisk, psykolo
gisk, historisk og teknisk art, har mulighed for at yde øko
nomisk støtte til forskningsarbejde af ovennævnte art.
Rådet foretager to årlige uddelinger og har til disse til rå
dighed i alt ca. 500.000 kr.
Der gøres opmærksom på, at støtte ikke kan ydes til udar
bejdelse af specialer eller uddannelsmæssige formål i øv
rigt.
Ansøgningsskema kan rekvireres på tlf. (02) 45 55 55, lokal 
211, og indsendes til Idrættens Forskningsråd, Idrættens 
Hus, Brøndby Station 20, 2600 Glostrup, inden den 1. okto
ber 1983.
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Firmaerne skal fortsat være 
grundpillen i DFIF

D et understreger K aj Chri
stensen, Vejle, i dette a f
skedsinterview , som  F IR 
M A ID R Æ T  har h a ft m ed  
ham  i forb indelse m ed hans 
udtræ den a f  forbundsstyrel
sen ved repræ sentantskabs
m ødet i N yborg. K aj Chri
stensen har væ ret m ed i 
fo rb u n d ets øverste ledelse i 
12 år.

Kaj Christensen startede sin firma
idrætskarriere, da han trådte ind på 
arbejdsmarkedet. I 1965 kom han i 
klubbestyrelsen ved Tulip i Vejle, 
hvor han også var formand i en del 
år. I 1967 blev han valgt ind i Dansk 
Kødindustri- og Slagteriidrætsfor
bunds bestyrelse (DKSI). Senere 
kom han også med i kredsbestyrel
sen, og i 1971 blev han valgt ind i 
DFIF’s hovedbestyrelse. Kaj Chri
stensen er i dag 40 år og bestyrelses
medlem i DSKI.

- Hvad er baggrunden for din be
slutning om at forlade forbundssty
relsen?

- Det er jo ikke en beslutning, man 
træffer fra den ene dag til den an
den. Jeg har sammen med min fami
lie i det sidste 1 Vi år drøftet og vur
deret tingene. Men mit engagement i 
et eget firma sammenholdt med at 
familien i de senere år er kommet i 
tredje række, har været hovedgrund
laget for beslutningen.

- Forlader du DFIF og smækker 
med døren?

Nej, bestemt ikke. Men jeg er 
kommet til et punkt, hvor jeg føler, 
at jeg ikke kan gøre arbejdet godt 
nok i DFIF på grund af manglende

tid. Det bevirker bl.a., at man ikke 
har tid til at arbejde med problemer
ne mellem møderne og holde den øn
skede kontakt med medlemskredsen,

Kaj Christensen i en typisk situation med undtagelse af cigaretten i hånden. Det plejer at 
være en cigar.
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og det indebærer en risiko for at mis
te den fornødne indsigt og jordfor
bindelse. Og med en styrelse på kun 
5 medlemmer., er der ikke plads til at 
køre på frihjul. Så hellere bekende 
kulør og lade andre komme til.

- Hvilke oplevelser og glæder hu
sker du bedst i din tid i DFIF?

- Hele udviklingen har været posi
tiv i de 12 år, jeg har været med. Det 
var en stor glæde for mig, da DFIF i 
70’erne blev accepteret af de øvrige 
idrætsorganisationer og kom på tips
loven. Hvis ikke vi var kommet det, 
ville vi nok være gået i stå. Det har 
også været interessant at følge den 
strøm af mange forskellige aktivite
ter man igennem tiderne har taget op 
ude i sammenslutningerne. Det er 
trods alt klubberne og sammenslut
ningerne, der er grundstammen i 
DFIF. For mig at se kommer DFIF i 
anden række, når vi taler udvikling. 
På organisationsplan skal forbundet 
ikke udvikle sig for udviklingens 
skyld. Men på den anden side skal 
man også hele tiden forstå at tilpasse 
sig tiden.

Økonomien spændende
Det var også interessant ar arbejde 

med opbygningen af den struktur 
DFIF kører under i dag. Det opleve
de jeg, da jeg på daværende tids
punkt var medlem af lovudvalget. 
De sidste 3-4 med økonomien som 
område har været spændende. Det 
tvinger en til at beskæftige sig med 
stort set alle områder indenfor for
bundets virke - men til gengæld er 
det tidskrævende.

- Hvilke negative sider har gjort 
størst indtryk på dig?

- Generelt er jeg vanskelig at såre, 
idet jeg ikke søger konfrontationer. 
Jeg føler ikke, at jeg personligt er 
blevet ramt på noget tidspunkt. Men 
den mistillid til styrelsen, der til tider 
har set dagens lys, er sommetider gå
et mig lidt på. Styrelsen kan naturlig
vis fejle, men jeg synes også, at vi 
har erkendt det. Jeg har intet imod 
kritik, men den skal være saglig. Sty
relsen forsøger efter bedste overbe
visning at gøre det så godt som mu

ligt. Jeg synes, at DFIF har en meget 
demokratisk struktur. Men jeg me
ner ikke, at styrelsen har en så stor 
magt, som der til tider er blevet givet 
udtryk for. Det må også være styrel
sens forbandede pligt at komme med 
forslag, således at man af denne vej 
kan få en diskussion og dialog igang.

- Tror du, at forholdet mellem øst 
og vest vil bedres med Kurt Petersens 
indtræden i styrelsen?

- Jeg tror, at forholdet ville være 
blevet bedre uanset om Kurt ikke var 
kommet i styrelsen. Tonen var alle
rede blevet bedre inden repræsen
tantskabsmødet. Men jeg håber ik
ke, at landsdelen øst for Storebælt 
vil bruge Kurt som gidsel. Vi har 
endnu ikke været udsat for, i min tid 
i styrelsen, at nogen har taget speci
elle hensyn i den retning. Man må 
være klar over, at Kurt ikke er valgt 
ind i styrelsen for udelukkende at va
retage netop landsdelen øst for Sto- 
rebælts interesser. Og jeg håber og 
tror, at Kurt har den rigtige indstil
ling.

- I hvilken retning skal DFIF sætte 
kursen for at følge med udviklingen?

- Firmaerne skal fortsat være 
grundpillen. Om man så skal eller vil 
sluse andre ind, må man ligesom selv 
finde ud af lokalt. Jeg mener ikke, at 
DFIF skal forsøge at presse noget 
igennem i den retning. Med hensyn 
til de arbejdsledige, er det en oplagt 
opgave for DFIF som sådan. Men 
forbundet skal ikke diktere noget. 
Man bør afpasse sig efter de lokale 
forhold. Men spørgsmålet bør disku
teres i DFIF. Det må være det rette 
forum, hvor man udveksler erfarin
ger. Jeg er ikke så bange for at udvi
de medlemskredsen. Jeg mener ikke, 
at vi mister vor identitet. Den må 
man selv forsøge at skabe sig.

- Tror du, at det var den rigtige be
slutning, der blev truffet på repræ
sentantskabsmødet i Nyborg vedr. 
forsøget med amtskonsulenter.

- Ja. Vi har jo diskuteret emnet i 
2-3 år. Og så skal man da også være 
opmærksom på, at det kun er et for
søg. Selve ordningen vidste man jo 
på forhånd hvad drejede sig om, så 
man kunne såmænd bare have stemt

imod budgettet, hvis man ikke var 
tilhænger af forslaget. Jeg tror, at 
pengene er givet godt ud. Hvis vi ik
ke forsøger, så finder vi jo aldrig ud 
af, om der er behov for amtskonsu
lenter.

- Er det din opfattelse, at de løn
nede ledere mere og mere vil overta
ge de frivilliges poster i fremtiden?

- Jeg håber aldrig, at de frivillige 
lederes poster vil blive overtaget af 
lønnede folk. Det samspil man har 
mellem funktionærer og frivillige er 
sundt. Men det er da nok rigtigt, at 
flere og flere poster i fremtiden vil 
blive lønnet på en eller anden måde. 
Det kan jeg tildels acceptere, hvis det 
fortsat er de frivillige ledere, der af
stikker linjerne. Eventuel lønnede le
dere vil være alt for bundet af stem
merne på repræsentantskabsmødet. 
Som frivillig leder er man dejlig fri 
og kan sige, hvad man vil. Hvis man 
var lønnet, ville man måske nok væ
re bundet noget mere.

- Du antydede på repræsentant
skabsmødet, at du måske ville vende 
tilbage igen. Er det til en post i sty
relsen eller måske som afløser for  
DFIF's generalsekretær Ejgon Ber
telsen?

- Jeg er bestemt ikke færdig med 
firmaidræt. Jeg vil ikke udelukke, at 
jeg på et tidspunkt igen vil lade mig 
opstille til en post i DFIF-regi. Fir
maidrætten interesserer mig fortsat, 
og jeg slipper den bestemt ikke her 
og nu. Det ville være fuldkomment 
utænkeligt, at jeg påtog mig Ejgon 
Bertelsens job som generalsekretær. 
Jeg føler mig hverken egnet eller 
stærk nok til sådan en post. Jeg har 
også mit eget firma at tage hensyn 
til, men jeg mener også, at jeg ville 
være præget for meget af de mange 
års gerning i forbundsstyrelsen.

Tak for nogle dejlige år
- Firmaidrætten har givet mig me

re end den modsatte vej. Den har 
samtidig også givet mig en personlig 
udvikling. Det har været nogle ople
velsesrige år, som jeg ved denne lej
lighed gerne vil sige tak for, slutter 
Kaj Christensen. -jr.
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Kursustilbud i 
oktober og november

BADMINTON I
Instruktørkursus I i badminton af
holdes som følger:

30. sept. - 2. okt. i Knabstrup (0). 
7.-9. oktober i Oksbøl (S).
14.-16. oktober i Auning (N). 
Kursus I er første del af instruktør

uddannelsen, og der arbejdes i teori 
og praktik med spillets grundslag, 
taktik og spilleregler.

Kursusgebyret er 400 kr.

BORDTENNIS I
Instruktørkursus I i bordtennis afhol
des som følger:

18.-20. november i Oksbøl.
Kursus I er første del af instruktør

uddannelsen, og der arbejdes i teori 
og praktik med spillets grundslag og 
spilleregler.

Kursusgebyret er 400 kr.

PISTOL I
Instruktørkursus I er første del af in
struktøruddannelsen, og der arbejdes 
i teori og praktik med pistolskydnin
gens grundelementer samt våbentilla
delse og sikkerhedsbestemmelser. 

Kursusgebyret er 300 kr.

SKYDNING I
Instruktørkursus I i skydning afhol
des som følger:

14.-16. oktober i Knabstrup (0). 
28.-30. oktober i Ålborg (N).
11.-13. november i Oksbøl (S). 
Kursus I er første del af instruktør

uddannelsen, og der arbejdes i teori 
og praktik med riffelskydningens

grundelementert (kun 15 m) samt vå
bentilladelse og sikkerhedsbestem
melser.

Kursusgebyret er 400 kr.

LEDERKURSUS I
Lederkursus I afholdes som følger: 

7.-9. oktober i Slagelse (0).
4.-6. november i Oksbøl (S). 
Lederkursus I er første del af leder

uddannelsen, og der arbejdes med ta
lerteknik i teori og praktik samt i no
gen omfang med notat og referattek
nik.

Kursusgebyret er 450 kr.

KURSUS I
FORENINGSARBEJDE
Kurset afholdes som følger:

30. okt. - 2. nov. i LU-centret v/ 
Holstebro.
Kurset henvender sig til alle fore

ningsledere, og der arbejdes på 
grundlæggende niveau med, hvordan 
man får en forening til at køre. Kur
set gennemføres som et samlet fore
ningsår og behandler bl.a.: Fore
ningsstruktur, generalforsamling, 
regnskab, tilskudsordninger, presse
kontakt og bestyrelsesarbejde. 

Kursusgebyret er 300 kr.

ØKONOMIKURSUS
Kurset afholdes som følger:

19.-20. november i Oksbøl.
Kurset henvender sig især til fore

ningskasserere, foreningsformænd, 
foreningsrevisorer og kommende 
foreningskasserer. Kurset giver delta

gerne indsigt i de forhold, der har 
indflydelse på ledelsen af foreningens 
økonomi, og giver samtidig på ele
mentært niveau en indføring i regn
skab og regnskabsafslutning samt 
budgetlægning i en forening. 

Kursusgebyret er 300 kr.

FORENINGSJURA /  
DIRIGENTKURSUS
Kurset afholdes som følger:

19.-20. november i Oksbøl.
Kurset henvender sig især til fore

ningsformænd, bestyrelsesmedlem
mer og dirigenter. På kurset arbejdes 
der i teori og praktik med juridiske 
foreningsspørgsmål samt dirigentens 
opgaver, generalforsamlingens afvik
ling og afstemningsmetoder m.m. 

Kursusgebyret er 300 kr.

BLADKURSUS (startkursus)
Bladkursus (startkursus) afholdes 
som følger:

30. sept. - 2. okt. i LU-centret v/ 
Holstebro.
Kurset henvender sig til nybegyn

dere, og der arbejdes med planlæg
ning af blad, interview og spørgetek
nik, tekniske muligheder, fotos og 
billedbeskæring, lay-out m.m. Kurset 
gennemføres i samarbejde med 
DDGU.

Kursusgebyret er 450 kr.

BLADKURSUS A, B OG C
A-linien: LAY-OUT
Kurset afholdes som følger:

4.-6. november i Fuglsøcentret.
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Et videregående kursus i lay-out 
teknik. Kurset henvender sig til blad
folk med nogen kendskab til lay-out 
begreberne (f.eks. efter deltagelse på 
et startkursus eller tilsvarende prak
tisk erfaring). Kurset gennemføres i 
samarbejde med DDGU. 

Kursusgebyret er 475 kr.

B-linien: FOTO B-l og B-II
Kurset afholdes som følger:

18.-20. november i Grindsted.
B-I: Fototeknik for nybegyndere. 

Der arbejdes med de grundlæggende 
principper.

B-II: Billedjournalistik for ikke- 
begyndere, med et vist kendskab til 
spejlreflekskameraer. Kurserne gen
nemføres i samarbejde med DDGU. 

Kursusbegyret er 475 kr.

C-linien: TEKSTKURSUS
Kurset afholdes som følger:

4.-6. november i Fuglsøcentret.
På kurset arbejdes der med tema

emner, f.eks. reportageopgaver, le
derartikler, interview, notatteknik 
m.m. Kurset henvender sig til ikke- 
begyndere inden for bladarbejde.

Vi har modtaget:

Protest

Efter hjemkomsten fra landsme
sterskaberne i badminton i Frede
rikshavn, må man tage sig til hove
det over alle de spillere, som var til
meldt forkert i de enkelte rækker. 
Det kan ikke være meningen, at nog
le spillere skal rejse i op til 9 timer 
for at stille op til en omgang »klø«, 
af nogle spillere, der burde have væ
ret meldt til i en højere række. Jeg vil 
antage af mindst 50 pct. af spillerne i

Kurset gennemføres i samarbejde 
med DDGU.

Kursusgebyret er 475 kr.

T il o r ie n te r in g
Tilmelding til kurserne skal ske gen- 

- nem sammenslutningen/kredsen til 
DFIF’s kontor senest 30 dage før kur
sets afvikling.

Kursusfolder med detaljerede op
lysninger om kursernes formål, ind
hold, mål samt generelle bestemmel
ser for deltagelse på DFIF’s kurser, 
kan fås ved sammenslutningerne.

Kurser, der er angivet ved et indeks 
(N, S, 0) er forbeholdt deltagere med 
bopæl i : (N) = de 4 nordjyske amter, 
(S) = de 3 sønderjyske amter og Fyn, 
(0) = amterne øst for Storebælt. 
Dispensation fra denne bestemmelse 
kan gives af kursusudvalget, hvis sær
lige omstændigheder taler herfor.

Ønsker man yderligere oplysnin
ger, så kontakt venligst kursusudval
gets konsulent: Peter B. Jensen på 
forbundskontoret, tlf. 09 - 22 55 92 
eller privat tlf. 09 - 16 24 16.

A-rækken skulle have været tilmeldt 
i mesterrækken.

Så derfor - jer ude i de forskellige 
sammenslutninger - tag jer sammen 
og tilmeld spillerne i de rigtige kate
gorier - ellers bliver landsstævnerne 
fremover kun for turneringsspillere 
højt oppe i rækkerne. Måske var det 
en idé med bøder, karantæne etc. El
ler man skal måske ind på noget med 
en form for dokumentation med

P L A N  F O R  V I D E R E  
G Å E N D E  K U R S E R  
F O R Å R E T  1 9 8 4

BADMINTON II:
3.-5. februar i Knabstrup (0). 
17.-19. februar i Auning (N).
10. -12. februar i Oksbøl (S).
BORDTENNIS:
17.-19. februar i Oksbøl.
SKYDNING II:
3.-5. februar i Knabstrup (0). 
3.-5. februar i Ålborg (N). 
17.-19. februar i Oksbøl (S).
PISTOL II:
11. -12. februar i Oksbøl. 
LEDER II:
3.-5. februar i Slagelse (0). 
24.-26. februar i Oksbøl (S). 
2.-4. marts i Skive (N).
LEDER III:
23.-25. marts i Oksbøl.
27.-29. april i Strib.

Syns
punkt

hensyn til klassificering af spillerne. 
Man kan nok imødese en del prote
ster i fremtiden, hvis dette problem 
ikke bliver løst.

Til slut vil jeg dog sige tak for et 
hyggeligt og veltilrettelagt lands
stævne og sende en hilsen til de øvri
ge deltagere.

Vi ses forhåbentlig igen.
Susanne A ndersen, 

Holstebro Firmaidræt.
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Postbesørget avis

BYMESTERSKAB I 
KAPSELINDSAMLING
For at skaffe penge til Næstved Fir
ma Sport’s kommende idrætshal, 
har bestyrelsen besluttet at deltage i 
den af Faxe Bryggeri udskrevne kon
kurrence i kapselindsamling. Man 
inviterer samtlige klubber og med
lemmer til at deltage i bymesterska
bet. Det medlem, som når året er gå
et, har afleveret flest kapsler til 
Næstved Firma Sport vil blive ud
nævnt som bymester og behørig præ
mieret. Bymesterskabet gælder også 
klubber, idet medlemmer fra samme 
klub, som har afleveret flest kapsler 
har vundet bymesterskabet til klub
ben, og denne vil ligeldes blive præ
mieret, fremgår det af en modtaget 
meddelelse, som også er tilsendt 
samtlige firmaidrætsklubber i Næst
ved.

FIRMASPORTEN ■
ET FRISTED
I et læserbrev i Vamdrup Firma 
Sport’s medlemsblad gør Jens Mad

sen, LM, sig nogle betragtninger om 
firmasport i den lokale sammenslut
ning, men også i almindelighed. Han 
slutter sine betragtninger om firma
sporten med et lille citat, han lærte 
engang:

Puh-ha, der er nok at tage fat på.
Begynd ved begyndelsen.
Tag én ting ad gangen.
Tag din tid til det, men gør det.
Lad være med at skyde det ud i 

fremtiden.
Lige pludselig opdager du, at 

fremtiden er forbi.
For i disse stressede tider, er det 

rart at kunne stoppe op og have et 
fristed som firmasporten at tage hen. 
Der stilles jo store krav til os alle i 
vores daglige situation på arbejds
pladserne, slutter Jens Madsen i 
medlemsbladet.

PLANER OM 
NATURGOLFBANE
Firmaidrætten i Fredericia har haft 
planer om opførelse af en minigolf
bane. Men på grund af nogle proble
mer med oprettelsen af en sådan ba
ne, har man skrinlagt projektet. Nu 
vil man istedet forsøge sig med en' 
naturgolfbane, som man vil anlægge 
ved firmaidrættens eget bane- og~ 
klubhusanlæg i Hannerup, fremgår 
det af sammenslutningens med
lemsblad.

VANDREFALKENE
Sønderborg Firma Sport er blevet en 
ny afdeling rigere. Der er nu stiftet 
en marchforening, VANDREFAL
KENE, som fremover vil være ram
men om al marchaktivitet. I forbin
delse med dannelsen af vandrefalke
ne, er der sket en væsentlig afvigelse 
fra det hidtidige mønster inden for

sammenslutningen, idet der ikke er 
tale om et nyt udvalg. Der er dannet 
en selvstændig forening med for
mand, kasserer o.s.v., så denne gren
1 det daglige vil arbejde helt selv
stændigt, fremgår det bl.a. af sam
menslutningens medlemsblad.

SPENOÉRBUKSERNE PÅ
Firmaidrættens Støtteforening i Fre
derikshavn har haft spendérbukser- 
ne på. De ihærdige medlemmer i 
foreningen har taget et ordentlig 
greb i finanserne og skænket sam
menslutningen 3 sæt fodboldmål og
2 sæt håndboldmål til banerne på 
Flade Engvej. Hele herligheden har 
kostet den nette sum af 28.000 kr., 
og det viser, hvor vigtigt det er for 
sammenslutningen at Støtteforenin
gen fungerer og bakkes op, fremgår 
det af sammenslutningens med
lemsblad.

KONTINGENT
FORHØJELSE
I Esbjerg, hvor firmaidrætten ejer to 
haller, har man af økonomiske grun
de været nødsaget til at forhøje hal
lejen, men også samtidig indføre et 
enkeltmandsmedlemsskab med et år
ligt kontingent på 100 kr. pr. med
lem. Man har været nødt til at gøre 
det på grund af et årligt driftsunder
skud i hallerne på ca. 500.000 kr. 
Det har givet anledning til diskussion 
enkelte steder i medlemskredsen. 
Men når man gør regnestykket op, 
så er der kun tale om et månedlig 
kontingent på 8,33 kr., fastslår sam
menslutningens formand Jens Lykke 
i sammenslutningens medlemsblad, 
og det er ikke mange penge i dagens 
Danmark, mener redaktøren af FIR
MAIDRÆT, -jr.
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